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PROTOKÓŁ Nr X / 2011 

z obrad sesji Rady Miasta Mława 

odbytej w dniu 28 września 2011r. 

w sali Miejskiego Domu Kultury 

 

Obrady dziesiątej zwyczajnej sesji Rady Miasta otworzył Przewodniczący Rady  

Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI o godzinie 13.00 

Powitał serdecznie przybyłych na sesję Radnych, Burmistrza Miasta Mławy Sławomira 

Kowalewskiego, Zastępcę Burmistrza Janinę Budzichowską, Sekretarza Miasta Mariusz 

Szczechowicza, Skarbnika Miasta Henryka Antczaka, Przewodniczących Zarządów Osiedli, 

naczelników wydziałów, prezesów i dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta, 

Przewodniczącą Młodzieżowej Rady Miasta wraz z radnymi, obsługę prawną, zaproszonych 

gości, przedstawicieli mediów oraz mieszkaoców miasta. 

 

Ad pkt 2. 

 RYSZARD STANISZEWSKI Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

 Jest już pewną tradycją, że w miesiącu wrześniu podczas sesji Rady Miasta wręczane 

są akty stopnia awansu zawodowego nauczyciela mianowanego. Dziś akty awansu 

zawodowego zostaną wręczone 5 nauczycielom, którzy pozytywnie przeszli całą procedurę  

i złożyli egzamin.  

 Poinformował, że Karta Nauczyciela przewiduje, aby przy nadaniu stopnia awansu 

zawodowego nauczyciela mianowanego zostało złożone ślubowanie. Poprosił Panie  

o wystąpienie w celu złożenia ślubowania i odebrania aktu nadania awansu zawodowego 

nauczyciela mianowanego: 

 Agnieszka Wysocka – Szkoła Podstawowa Nr 1 

 Małgorzata Bratuszewska – Miejskie Przedszkole Samorządowe Nr 1 

 Sylwia Grabowska – Szkoła Podstawowa Nr 7 

 Joanna Bober – Szkoła Podstawowa Nr 6 
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 Beata Ewa Hyndle-Krokowska – Gimnazjum Nr 2 

 W/w Panie złożyły ślubowanie, a Pan Burmistrz Miasta wraz z  Przewodniczącym Rady 

Miasta wręczyli akty nadania awansu zawodowego nauczyciela mianowanego. 

 

Ad pkt 3. 

 SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

 Poprosił Paostwa Martę i Grzegorza Gruców o wystąpienie. W imieniu własnym  

i mieszkaoców Mławy, szczególnie tych najmłodszych podziękował za przekazanie Placu 

Zabaw Muszkieterów, co miało miejsce w dniu 2 lipca 2011r. Podkreślił, że ten dar przyczynił 

się do zadowolenia i uśmiechu na twarzach tych najmłodszych. 

 

Ad pkt 4. 

 SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

 Podkreślił, że przypadł mu ten zaszczyt, że może dziś wręczyd podziękowanie dla Pana 

Mieczysława Piechockiego za wieloletnie prowadzenie Mławskiej Orkiestry Dętej. Pełnienie 

funkcji kapelmistrza to wiele lat pracy i dużego poświęcenia na rzecz mławskiego 

społeczeostwa. Robił to z wielką pasją i zaangażowaniem. Ma nadzieję, że w dalszym ciągu 

obędzie wspierał orkiestrę dobrym słowem i radą.  

 Wspólnie z Przewodniczącym Rady Miasta wręczyli podziękowanie dla Pana 

Mieczysława Piechockiego. 

 

 MIECZYSŁAW PIECHOCKI Kapelmistrz Mławskiej Orkiestry Dętej 

 Podziękował za to wyróżnienie. Poinformował, że poczuł się ze względu na wiek już 

trochę zmęczony. Ma za sobą 57 lat pracy zawodowej i chociaż ostatnie lata, już będąc na 

emeryturze czuł, jakby czas mu się zatrzymał poprzez codzienną pracę z młodzieżą, to dziś 

zmuszony jest zadbad o swoje zdrowie.  

 Wierzy, że orkiestra będzie w dobrych rękach. 
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 SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

 Poinformował, że Pan Piechocki zrezygnował z pracy przekazując dalsze prowadzenie 

orkiestry Panu Mirosławowi Cieślakowi, który nie mógł dziś nie mógł byd obecny.  

 

Ad pkt 5. 

 Przewodniczący Rady Miasta stwierdził na podstawie listy obecności, że na sali jest 

quorum ( 17 radnych ) władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt 6. 

 Przewodniczący Rady Miasta na Sekretarza Obrad zgłosił radnego Janusza 

Wojnarowskiego. 

 

Radny Janusz Wojnarowski wyraził zgodę. 

 

Ponieważ innych kandydatur nie zgłoszono w wyniku jawnego głosowania  

(17 głosami za) Sekretarzem Obrad X sesji Rady Miasta został wybrany radny JANUSZ 

WOJNAROWSKI. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że do porządku dzisiejszej sesji wkradł 

się błąd techniczny. W porządku podany został IX numer dzisiejszej sesji, a jest to X sesja oraz 

w punkcie 7 porządku nie będzie przyjęcia protokołu z VIII sesji Rady Miasta lecz IX 

protokołu.  

Przeprosił za tą pomyłkę. 

Zapytał, czy ktoś ma uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (za – 17 głosów, jednogłośnie) przyjęła porządek 

obrad Rady Miasta. 
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Ad pkt 7. 

 Przewodniczący Rady Miasta poinformował , że protokół  z IX sesji Rady Miasta 

odbytej w dniu 23 sierpnia 2011r. był wyłożony w biurze rady w siedzibie Urzędu Miasta  

i każdy Radny mógł się zapoznad. 

Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za – 17 głosów, jednogłośnie) przyjęła 

bez odczytywania  protokół z IX sesji Rady Miasta odbytej w dniu 23 sierpnia 2011r. 

 

Ad pkt 8. 

  Informację z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2011r. przedstawił Skarbnik 

Miasta HENRYK ANTCZAK. Poinformował, że ustawa o finansach publicznych nakłada na 

organ wykonawczy obowiązek do dnia 31 sierpnia roku budżetowego przedstawid Radzie 

taką informację. Z tego obowiązku Burmistrz Miasta Mława się wywiązał i 26 sierpnia br. 

wydał Zarządzenie w tej sprawie. Pisemną informację z wykonania budżetu za I półrocze 

2011r. Paostwo radni otrzymaliście.  

 Podał kilka najistotniejszych danych z tej informacji. Planowane dochody budżetu 

miasta na 2011r. wynoszą 82.627.542,96 zł,- i wykonano je prawie w wysokości 40 milionów 

złotych, co stanowi 47,88% . Porównując realizację budżetu do roku 2010, to obecnie mamy 

realizację wyższą o blisko dwa punkty procentowe. 

 Dochody bieżące zostały zrealizowane w 51% i kształtują się na podobnym poziomie, 

jak w roku ubiegłym.  

 Dochody majątkowe na plan 9,5 miliona złotych wykonaliśmy w wysokości 

2.188.000,00 zł,- , co stanowi 23% , a w ubiegłym roku było to 11,74% . 

 Dotacje otrzymane z zewnątrz, na plan 7.509.000,00 zł,- uzyskaliśmy 1.410.000,00 zł,- 

czyli prawie 19% , a przed rokiem było 1,49%. 

 Planowane wydatki na dzieo 30 czerwca br. wynosiły 9.904.676,00 zł,- , wykonano 

prawie 4 miliony złotych, co stanowi 43,33% Porównując do 2010r.wykonanie wydatków 

jest lepsze prawie o 2 punkty procentowe. 

 Wydatki bieżące wykonane zostały w wysokości 46,76% , w roku ubiegłym 

kształtowały się na podobnym poziomie – wyniosły 46,78%. 
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 Wydatki majątkowe zaplanowane zostały w wysokości 16.254.000,00 zł,- zostały 

wykonane w kwocie 5.418.000,00 zł,- , co stanowi 1/3 planowanych wydatków, a w roku 

ubiegłym było to 25,23%. 

 Obszerny dokument, który zawiera 108 stron dokładnie opisuje sytuację miasta, 

zarówno w zakresie realizacji dochodów w poszczególnych działach, jak i wydatków.  

W materiałach tych jest również informacja o stanie zadłużenia, o stanie należności,  

o prognozie długu. 

 Na zakooczenie poinformował, że jeśli byłyby jakie kol wiek pytania, to postara się na 

nie odpowiedzied. Jest do dyspozycji. 

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poinformował, że do Przewodniczącego Rady i do Burmistrza Miasta wpłynęła 

Uchwała Nr 304/C/2011 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

z dnia 15 września 2011r. wyrażająca opinię o przedłożonej przez Burmistrza Miasta Mława 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2011r.  

 Regionalna Izba Obrachunkowa w warszawie wydała pozytywną opinię  

o przedłożonej informacji.  

 Zapytał, czy Paostwo radni chcą, aby uchwała ta została w całości odczytana?   

 Takiej woli ze strony radnych nie było. 

 Zapytał, czy są głosy w dyskusji? 

 

 Radny ARTUR DĘBSKI 

 Dz. 600 rozdz. 614 – drogi publiczne powiatowe, dotacje celowe otrzymane z powiatu 

na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumieo – zapytał, czy jest już ustalone,  

co z tych pieniędzy będzie w bieżącym roku realizowane? 

 

 SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta  

 Poinformował, że decyzją Starosty Powiatu Mławskiego w tym roku wykonany 

zostanie chodnik w ul. Szpitalnej – na odcinku od ul. Piłsudskiego do ul. Dobrskiej (prawa 

strona) oraz chodnik na ul. Granicznej – na odcinku od ul. Piłsudskiego do ul. Kościelnej 

(prawa strona). 
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 Cały czas prowadzone są rozmowy z powiatem. W niedługim czasie będzie zlecone 

opracowanie dokumentacji technicznej na budowę ronda u zbiegu ulic: Sienkiewicza  

i Powstaoców Styczniowych. 

 

 Na tym dyskusja w tym punkcie została zakooczona. 

 

Ad pkt 9. 

 HENRYK ANTCZAK Skarbnik Miasta 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2011r. 

Poinformował, że powodem zmian są ponad planowane dochody. Zmiany po stronie 

dochodów są na kwotę + 156.419,00 zł,- i dotyczą działów: 

 Dz. 600 – Transport i łącznośd (+ 7.500,00 zł,-) 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne: wpłaty mieszkaoców na przebudowę 

nawierzchni z punktami świetlnymi w odgałęzieniu od ul. Warszawskiej w Mławie  

 Dz. 921 – Kultury i ochrona dziedzictwa narodowego (+ 28.683,00 zł,-)  

Rozdział 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury: 

- przeniesienie środków z tytułu otrzymanych darowizn w kwocie (- 20.780,00 zł,-) do 

§ 097 – różne dochody 

- wpływy z różnych dochodów w kwocie (+ 41.463,00 zł,-) w tym przeniesione środki 

w kwocie (+ 20.780,00 zł,-) oraz otrzymane środki od sponsorów na rekonstrukcję 

„Bitwy pod Mławą” w kwocie (+ 20.683,00 zł,-) 

- otrzymane środki z tytułu pomocy finansowej od Powiatu Mławskiego na 

rekonstrukcję „Bitwy pod Mławą” w kwocie (+ 8.000,00 zł,-) 

 Dz. 801 – Oświata i wychowanie (+ 115.450,00 zł,-) 

Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe: dofinansowanie z budżetu paostwa w kwocie 

(+ 115.450,00 zł,-) na budowę placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 7 w Mławie 

w ramach rządowego Programu „Radosna Szkoła”  

 Dz. 926 – Kultura fizyczna (+ 4.786,00 zł,-) 

Rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej:  dotacja celowa na realizację 

Projektu „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów poprzez dodatkowe zajęcia 
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rozwijające kompetencje kluczowe: <Zagrajmy o sukces>” w kwocie (+ 4.786,00 zł,-), 

w tym: 

- dla Gimnazjum Nr 1 w kwocie 2.393,00 zł,- 

- dla Gimnazjum Nr 2 w kwocie 2.393,00 zł,- 

  Skarbnik poinformował, że zmiany po stronie wydatków są na kwotę (+ 156.419,00 

zł,-) i dotyczą działów:  

 Dz. 600 – Transport i łącznośd ( - 107.950,00 zł,-)  

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne: 

- zwiększenie środków na zakup usług pozostałych w kwocie (+ 55.000,00 zł,-) 

- zwiększenie środków na zadanie inwestycyjne pn.: „Przebudowa nawierzchni  

z punktami świetlnymi w odgałęzieniu od ul. Warszawskiej w Mławie w kwocie  

(+ 7.500,00 zł,-) 

- zmniejszenie środków na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa nawierzchni w ul. B. 

Malinowskiego w Mławie w kwocie ( - 130.000,00 zł,-) 

- zmniejszenie środków na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa nawierzchni na 

przedłużeniu ul. Kopernika – powiązanie z drogą gminną dojazdową do dzielnicy 

przemysłowej w Mławie P.T. w kwocie ( - 40.450,00 zł,-) 

 Dz. 750 – Administracja publiczna (+ 32.411,18 zł,-)  

Rozdział 75095 – Pozostała działalnośd: zwiększenie wydatków związanych  

z realizacją projektu „Town Twinning Mława Moscufo” w kwocie (+ 32. 411,18 zł,-),  

w tym dotyczących zakupu usług pozostałych w kwocie (+ 30.411,18 zł,-) oraz 

wynagrodzeo bezosobowych w kwocie (+ 2.000,00 zł,-) 

 Dz. 801 – Oświata i wychowanie (+ 198.488,82 zł,-)  

Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe (+ 230.900,00 zł,-)budowa placu zabaw przy 

Szkole Podstawowej Nr 7 w Mławie w ramach rządowego programu „Radosna 

Szkoła”, w tym:  

- środki własne w kwocie 115.450,00 zł,- 

- dofinansowanie z budżetu paostwa w kwocie 115.450,00 zł,- 

Rozdział 80195 – Pozostała działalnośd ( - 32.411,18 zł,-), w tym: 
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- zmniejszenie wydatków związanych z realizacją projektu edukacyjnego we 

współpracy międzynarodowej w ramach Programu Młodzież w działaniu „Let´s make 

poverty history through art.” W kwocie ( - 2.411,18 zł,-) 

- zmniejszenie wydatków związanych z realizacją projektu „Youth Civic Forum”  

w kwocie ( - 30.000,00 zł,-) 

 Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza ( - 800,00 zł,-)  

Rozdział 85412 – Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży 

szkolnej a także szkolenia młodzieży: zmniejszenie dotacji w kwocie (- 800,00 zł,-) 

przeznaczonej na otwarty konkurs ofert na realizację zadao publicznych polegających 

na organizacji wypoczynku letniego dzieci i młodzieży  

 Dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska ( 0,00 zł,-) 

Rozdział 90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód (0,00 zł,-), w tym: 

- zmniejszenie środków na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w ul. Instalatorów w Mławie w kwocie (- 10.800,00 zł,-) 

- zwiększenie środków na budowę sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej  

w odgałęzieniu od ul. Dobrskiej w Mławie (+ 10.800,00 zł,-) 

Zmiana nazwy zadania inwestycyjnego: z „Budowa sieci wodociągowej  

w ul. Kopernika (odcinek do działki o nr ewid. 3112)” na: „Budowa sieci 

wodociągowej w ul. Kopernika (odcinek do działki o nr ewid. 3111)” 

 Dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (+ 20.083,00 zł,-)  

Rozdział 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury (+ 14.083,00 zł,-), w tym: 

- zmniejszenie dotacji w kwocie (- 2.800,00 zł,-) przeznaczonej na otwarty konkurs 

ofert na realizację zadao publicznych w zakresie aktywacji osób starszych 

- zmniejszenie dotacji w kwocie (- 5.800,00 zł,-) przeznaczonej na otwarty konkurs  

w zakresie dofinansowania wkładu własnego organizacji pozarządowej oraz 

podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.  

o działalności pożytku publicznego realizujących projekty współfinansowane ze źródeł 

zewnętrznych  

- zmniejszenie wydatków z tytułu zakupu usług pozostałych w kwocie (- 6.000,00 zł,-) 

- zwiększenie wydatków w kwocie (+ 28.683,00 zł,-) związanych z rekonstrukcją 

„Bitwy pod Mławą” 
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Rozdział 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby (+ 6.000,00 zł,-) – dotacja 

podmiotowa dla Miejskiego Domu Kultury w Mławie 

 Dz. 926 – Kultura fizyczna (+ 14.186,00 zł,-) 

Rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej (+ 14.186,00 zł,-), w tym: 

- zwiększenie środków na otwarty konkurs ofert związanych z realizacją zadao 

publicznych w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu w kwocie  

(+ 9.400,00 zł,-) 

- wydatki związane z realizacją projektu „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów 

poprzez dodatkowe zajęcia rozwijające kompetencje kluczowe - <Zagrajmy  

o sukces>” w kwocie (+ 4.786,00 zł,-), w tym: 

Gimnazjum Nr 1 w kwocie 2.393,00 zł,- (zakup pomocy dydaktycznych) 

Gimnazjum Nr 2 w kwocie 2.393,00 zł,- (zakup pomocy dydaktycznych) 

 Skarbnik poinformował, że w imieniu Pana Burmistrza przedstawi autopoprawki. 

Autopoprawka Nr 1 do niniejszego projektu uchwały dotyczy: 

 Dz. 600 – Transport i łącznośd (- 70.000,00 zł,-)  

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne: zmniejszenie środków z zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa nawierzchni na przedłużeniu ul. Kopernika – 

powiązanie z drogą gminną dojazdową do dzielnicy przemysłowej w Mławie P.T.  

w kwocie (- 70.000,00 zł,-)  

 Dz. 926 – Kultura fizyczna (+ 70.000,00 zł,-)  

Rozdział 92604 – Instytucje kultury fizycznej: zwiększenie środków na budowę 

dodatkowego systemu wentylacji przestrzeni dachowej Krytej Pływalni w Mławie: 

jednostka realizująca zadanie – Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Mławie. 

Autopoprawka Nr 2 dotyczy: 

 Dz. 926 – Kultura fizyczna (0,00 zł,-) 

Rozdział 92604 – Instytucje kultury fizycznej: 

- zmniejszenie środków z tytułu zakupów inwestycyjnych w kwocie (- 18.807,67 zł,-) 

- zwiększenie środków na zakup usług pozostałych w kwocie (+ 18.807,67 zł,-)  

z przeznaczeniem na uporządkowanie terenu za nowo budowanym „Moim boiskiem 

Orlik 2012” polegające na usunięciu za pomocą spycharki 20 cm warstwy ziemi 

urodzajnej – humusu na obszarze ok. 3 tysięcy m2 
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Autopoprawka Nr 3, która została rozdana przed dzisiejszą sesją dotyczy: 

 Dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (+ 2.000,00 zł,-) 

Rozdział 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury 

- zwiększenie środków z tytułu dotacji celowej z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie zadao zleconych do realizacji stowarzyszeniom 

 Dz. 926 – Kultura fizyczna (- 2.000,00 zł,-) 

Rozdział 92604 – Instytucje kultury fizycznej w kwocie (0,00 zł,-)  

- zmniejszenie środków z tytułu podróży służbowych krajowych w kwocie  

(- 600,00 zł,-) 

- zwiększenie środków z tytułu podróży służbowych zagranicznych w kwocie  

(+ 600,00 zł,-) 

Zmiana jest spowodowana wnioskiem MOSiR i wiąże się z koniecznością utworzenia 

nowego paragrafu 4422 – „Podróże służbowe zagraniczne” 

Rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu (- 2.000,00 zł,-) 

- zmniejszenie środków z tytułu dotacji celowej z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie zadao zleconych do realizacji stowarzyszeniom (- 2.000,00 zł,-) 

Dochody wynoszą: 83.298.810,76 zł,- 

Wydatki wynoszą: 90.540.514,76 zł,- 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji  Oświaty, Kultury i Sportu, 

Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz  Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Radny ARTUR DĘBSKI 

 Zadał pytanie dotyczące Załącznika Nr 3 – Wydatki na zadania inwestycyjne na 2011r. 

nieobjęte Wieloletnią Prognozą Finansową, pod pozycją 32: budowa sieci kanalizacji 

deszczowej w odgałęzieniu od ul. Sienkiewicza w Mławie (odcinek od ul. Sienkiewicza do 

wysokości bloku przy ul. Sienkiewicza 9/13) – czy jest zagrożenie nie zostanie to 

zrealizowane? 
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 Czy inwestycje, które miały byd realizowane w ramach czynów społecznych nie są 

zagrożone?  

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poinformował, że chwilowo na Sali nie ma Naczelnika Wydziału Inwestycji, który 

mógłby w sposób szczegółowy odpowiedzied na te pytania. Zaproponował, że odpowiedź 

zostanie Panu radnemu udzielona, jak Naczelnik wróci na sesję.  

  

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

z autopoprawkami 

 

UCHWAŁĘ  Nr X / 86 / 2011 
 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011r. 
 

 

Ad pkt 10.  

 HENRYK ANTCZAK Skarbnik Miasta 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. Odczytał projekt 
uchwały. 

 Poinformował, że emisja obligacji jest neutralna dla budżetu miasta. Środki te zostaną 
przeznaczone na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązao i są nieco niższe niż 
przypadające na dane lata zobowiązania. Per saldo na koniec roku 2012 zadłużenie miasta 
nie wzrośnie lecz nawet będzie niższe o ponad 220 tysięcy złotych. 

 Przypomniał, że na poprzedniej sesji informował, że będą wspólnie z Panem 
Burmistrzem negocjowad z bakiem wysokośd marży. Okazało się, że do 5 milionów złotych 
emisji obligacji nie przewiduje się negocjacji. Jeśli kwota będzie wyższa niż te 5 milionów 
złotych jest możliwe zejście z marży o 0,3% . 

 Skarbnik poinformował, że po szerszej analizie z bankiem oraz w gronie kierownictwa 
doszliśmy do wniosku, że skoro nie mamy zabezpieczonych wolnych środków z lat 
poprzednich, które posłużyłyby, jako przychody na spłatę rozchodów, a więc zobowiązao 
wynikających z emisji obligacji, postanowiliśmy zwrócid się do Paostwa radnych, aby za 
jednym razem podjąd uchwałę dotyczącą jednocześnie roku 2011 oraz 2012 i tym samym 
skorzystad z niższej marży wynoszącej 0,3% . 
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 W imieniu własnym i Pana Burmistrza poprosił o podjęcie tego projektu uchwały. 

 
 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (14 głosami za, przeciw – nie było i przy  

3 wstrzymujących się) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr X / 87 / 2011 

w sprawie emisji obligacji komunalnych 
 

Ad pkt 11. 

 HENRYK ANTCZAK Skarbnik Miasta 
 Przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Mława na lata 2011-2023. Przypomniał, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

zmiany w budżecie miasta mają swoje konsekwencje w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Mława.  

 Zmiany te dotyczą: Dochody budżetu miasta po zmianach na 2011r. planuje się  

w wysokości 83.298.810,76 zł,- , w tym: dochody bieżące w kwocie 73.723.595,14 zł,-  

i dochody majątkowe 9.575.215,62 zł,-  

 Wydatki budżetu miasta po zmianach na 2011r. planuje się w wysokości 
90.540.514,76 zł,- , w tym: wydatki bieżące w kwocie 73.988.001,26 zł,- i wydatki majątkowe 
w kwocie 16.552.513,50 zł,-  

 Wynik budżetu (deficyt) wynosi 7.241.704,00 zł,- i zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z wolnych środków roku 2010 w kwocie 4.041.704,00 zł,- oraz emisji obligacji 
komunalnych w kwocie 3.200.000,00 zł,- 

 Skarbnik poinformował, że dokonuje się zmian wykupu obligacji komunalnych,  
tzn. zaplanowane do wykupu w 2021r. obligacje komunalne w kwocie 3.200.000,00 zł,- 
planuje się wykupid w roku 2020, natomiast zaplanowane do wykupu w roku 2020 obligacje 
komunalne w kwocie 5.500.000,00 zł,- planuje się wykupid w roku 2021. Natomiast 
planowaną w 2012r. emisję obligacji komunalnych planuje się wykupid w roku 2022. 

 W imieniu własnym i Pana Burmistrza poprosił o podjęcie tej uchwały. 
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 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ  Nr X / 88 / 2011 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława na lata 2011-2023 

 
 

Ad pkt 12. 

 MAGDALENA LEWICKA-CECELSKA podinspektor Wydziału Rozwoju 

 Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych  

w budżecie Miasta Mławy na rok 2012, na realizację zadania pn.: „Przebudowa ul. Zuzanny 

Morawskiej w Mławie”, będącego przedmiotem wniosku o dofinansowanie w ramach 

„Narodowego programu przebudowy dróg lokalnych – Etap II Bezpieczeostwo – Dostępnośd 

– Rozwój”. Poinformowała, że podjecie tej uchwały jest związane z ubieganiem się przez 

Miasto Mława o dofinansowanie w ramach „Narodowego programu przebudowy dróg 

lokalnych – Etap II Bezpieczeostwo – Dostępnośd – Rozwój” na realizację zadania: 

„Przebudowa ul. Zuzanny Morawskiej w Mławie”.  Podjęta uchwała będzie stanowiła 

załącznik do wniosku o dofinansowanie realizacji zadania, potwierdzający zabezpieczenie  

w budżecie miasta na rok 2012 wkładu własnego w wysokości 70% wartości kosztów 

realizacji zadania tj. 1.166.655,00 zł,-  

 Odczytała projekt uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Radny ARTUR DĘBSKI 

 Przypomniał, że na komisji podczas omawiania tego projektu uchwały Pani Naczelnik 

poinformowała, że ze względu na punktację są małe szanse na przejście naszego wniosku, 

ale próbowad trzeba. W związku z tym zwrócił się do radnych  i Zarządu Powiatu Mławskiego 
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z apelem, aby wspólnie z miastem napisad wniosek na 2013r. w ramach programu 

„Schetynówek” na ul. Z. Morawskiej, ul. Szpitalną i połączenie tego z nową obwodnicą 

północną. Taki skonstruowany wniosek miałby większe szanse na zdobycie większej ilości 

punktów, a tym samym na otrzymanie środków z zewnątrz.  

  

 Radny LESZEK OŚLIŹLOK 

 Zauważył, że w § 1 w punkcie 1 jest błąd w podanej kwocie polegający na pominięciu 

w zapisie słownym pięciu złotych.  

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

z autopoprawką  

 

UCHWAŁĘ  Nr X / 89 / 2011 
 

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Miasta Mławy na rok 2012,  

na realizację zadania pn.: „Przebudowa ul. Zuzanny Morawskiej w Mławie”,  

będącego przedmiotem wniosku o dofinansowanie w ramach „Narodowego programu 

przebudowy dróg lokalnych – Etap II Bezpieczeostwo – Dostępnośd – Rozwój” 

 

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Ogłosił 10 minutową przerwę obradach. 

 

 Obrady zostały wznowione o godzinie 14.30 

 

Ad pkt 13. 

 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn.: „Program ochrony 

środowiska dla Miasta Mława na lata 2011-2018” (aktualizacja). Na początku poprosiła  

o naniesienie autopoprawek w Programie, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały: 



 

15 

 

- str. 11 – w akapicie pod tabelą w ostatnim zdaniu jest błąd w powierzchni – jest 9355,9 ha  

a powinno byd 935 ha 

- str. 16/17 – w wykazie największych zakładów należy wykreślid: Lotos Mazowsze Sp. z o.o., 

Mława, ul. Napoleooska 100; Poczta Polska S.A. w Mławie; Zakład Opakowao i Produkcji 

Mechanicznej w Mławie 

- str. 51 – w ostatnim zdaniu, na jego koocu przed paskiem 4.1 jest zapis: w perspektywie lat 

2011-2018 a powinno byd 2015-2018 

 Dokument ten dotyczy Miasta Mława. Miasto jest ważną jednostką administracyjną, 

pełniącą funkcje gospodarcze i społeczne w regionie. W ciągu ostatnich lat wielokierunkowa 

ekspansja człowieka i postęp technologiczny powodowały w jakiś sposób degradację 

środowiska naturalnego. Jednym z głównych praw człowieka jest prawo do życia w czystym 

środowisku, paostwo narzuca politykę ekologiczną poprzez ustawodawstwo i narzuca 

gminom efektywnośd działao w zakresie ochrony środowiska naturalnego, aby było ono jak 

najbardziej przyjazdne. Program ten jest zgodny z zasadą polityki ekologicznej paostwa  

i przenosi  cele tej polityki na poziom Miasta Mława. 

 Program opracowany został w oparciu o ustawę Prawo ochrony środowiska i co dwa 

lata będą przedstawiane Radzie raporty z realizacji Programu.  

 Dotychczas obowiązujący Program ochrony środowiska dla Miasta Mława przyjęty 

Uchwałą Nr XLVI/ 538/ 2006 Rady Miejskiej w Mławie z dnia 16 października 2006r. wymagał 

aktualizacji. Podejmując prezentowaną dziś uchwałę w/w uchwała z 2006r. straci moc.   

 W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o przyjęcie tej uchwały.  

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Radny ARTUR DĘBSKI 

 Zgłosił dwa wnioski formalne:  

 - zaproponował zmienid tytuł uchwały na: Program ochrony środowiska dla Miasta 

Mława na lata 2011-2014 z perspektywą na lata 2015-2018;  

 Uzasadnił to tym, że ustawa Prawo ochrony środowiska narzuca radom gmin, 

powiatów, sejmików przyjmowanie Programów na 4 lata z perspektywą na kolejne cztery.  
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 - zaproponował usunąd ze strony 27 Programu dwa akapity: trzeci i drugi od dołu: 
„Ocenę jakości wód powierzchniowych na terenie miasta Mława wykonano w oparciu o rozporządzenie 

Ministra Środowiska z dnia 20 sierpnia 2008r. w sprawie sposobu klasyfikacji stanu jednolitych części wód 

powierzchniowych (Dz. U. Nr 162, poz. 1008) i rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 22 lipca 2009r.  

w sprawie sposobu klasyfikacji stanu ekologicznego, potencjału ekologicznego i stanu chemicznego jednolitych 

części wód powierzchniowych (Dz. U. Nr 122, poz. 1018)” oraz „Ocenę wykonano oddzielnie dla każdego 

punktu pomiarowo-kontrolnego. Dla oznaczeo fizykochemicznych badanych z częstotliwością 12 razy w roku 

ocenę oparto o 90 percentyl. W przypadku mniej licznych zbiorów ocenę odniesiono do wartości najmniej 

korzystnej, stwierdzonej w rocznej, niekompletnej serii badao. Uzyskane wyniki porównano z wartościami 

granicznymi klas jakości wód powierzchniowych określonymi w rozporządzeniu z 2008r., uzyskując odpowiednio 

klasę dla każdego badanego wskaźnika – I, II lub poniżej II. Stan biologiczny rzek określono zaliczając uzyskany 

wynik elementu biologicznego do jednej z pięciu klas jakości wody. Na podstawie obu grup wskaźników 

(biologicznych i fizykochemicznych) oceniono stan/ potencjał ekologiczny, który może byd: bardzo dobry, 

umiarkowany, słaby lub zły. Stan ekologiczny określa się dla cieków naturalnych, a potencjał ekologiczny dla 

cieków silnie zmienionych”.   

 Propozycję uzasadnił tym, że z informacji, jakie uzyskał w tym temacie wynika, że nie 

były wykonywane żadne badania wód powierzchniowych w mieście. 

 

 URSZULA APTOWICZ Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  

i Ochrony Środowiska 

 Poinformowała, że usunięcie tych dwóch akapitów nie będzie miało znaczenia dla 

całego Programu. Uważa, że jeśli Paostwo radni zdecydują, to można będzie je usunąd.  

 Badane próbki wody pobierane w różnych miejscach będą mogły dawad inne wyniki 

badania.  

 Jeśli chodzi o tytuł uchwały to uważa, że obie formy są właściwe, zarówno ta, jaka jest 

w prezentowanym dziś projekcie uchwały, jak i zaproponowana przez radnego Dębskiego. 

Decyzję podejmiecie Paostwo. 

 Zapytała radnego Artura Dębskiego, czy  nie ma zastrzeżeo do zapisu w § 3 ?  

Na Komisji wnosił o usunięcie tego paragrafu. 

 

 Radny ARTUR DĘBSKI 

 Jego zdaniem jeżeli przyjmuje się Program na 4 lata i ten okres mija, to okres na jaki 

była podjęta mija i nie ma potrzeby dokonywania takiego zapisu. 
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 Prawnik PIOTR ZDZIEBŁOWSKI 

 W jego ocenie przyjęcie zaproponowanej wersji tytułu odnoszącego się do Programu 

na lata 2011-2018 jest właściwe, gdyż z treści samego Programu wynikają krótko i długo 

falowe założenia do tego Programu z podziałem na poszczególne lata 2011-2014 i 2015-

2018.  

 Co do zapisu w § 3 odnoszącego się do tego, że traci moc uchwała z 2006r., to należy 

pamiętad, że są to dwa odrębne dokumenty. Jest to więc argument za tym aby uchylid 

wcześniejszą uchwałę, a także jest to kwestią porządkową.  

 

 Radny ARTUR DĘBSKI  

 Nie zgodził się z takim wyjaśnieniem i podtrzymał wniosek. 

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany tytułu uchwały na: Program 

ochrony środowiska dla Miasta Mława na lata 2011-2014 z perspektywą na lata 2015-2018. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (3 głosami za, 8 przeciw, przy 6 wstrzymujących 

się) nie przyjęła wniosku. 

 

  

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wykreślenia ze strony 27 dwóch akapitów: 
„Ocenę jakości wód powierzchniowych na terenie miasta Mława wykonano w oparciu o rozporządzenie 

Ministra Środowiska z dnia 20 sierpnia 2008r. w sprawie sposobu klasyfikacji stanu jednolitych części wód 

powierzchniowych (Dz. U. Nr 162, poz. 1008) i rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 22 lipca 2009r.  

w sprawie sposobu klasyfikacji stanu ekologicznego, potencjału ekologicznego i stanu chemicznego jednolitych 

części wód powierzchniowych (Dz. U. Nr 122, poz. 1018)” oraz „Ocenę wykonano oddzielnie dla każdego 

punktu pomiarowo-kontrolnego. Dla oznaczeo fizykochemicznych badanych z częstotliwością 12 razy w roku 

ocenę oparto o 90 percentyl. W przypadku mniej licznych zbiorów ocenę odniesiono do wartości najmniej 

korzystnej, stwierdzonej w rocznej, niekompletnej serii badao. Uzyskane wyniki porównano z wartościami 

granicznymi klas jakości wód powierzchniowych określonymi w rozporządzeniu z 2008r., uzyskując odpowiednio 

klasę dla każdego badanego wskaźnika – I, II lub poniżej II. Stan biologiczny rzek określono zaliczając uzyskany 

wynik elementu biologicznego do jednej z pięciu klas jakości wody. Na podstawie obu grup wskaźników 

(biologicznych i fizykochemicznych) oceniono stan/ potencjał ekologiczny, który może byd: bardzo dobry, 
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umiarkowany, słaby lub zły. Stan ekologiczny określa się dla cieków naturalnych, a potencjał ekologiczny dla 

cieków silnie zmienionych”.   

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (12 głosami za i 5 wstrzymującymi się) przyjęła 

wniosek. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

z autopoprawkami oraz przyjętym wnioskiem 

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 90/ 2011  

 

w sprawie przyjęcia dokumentu pn.: „Program ochrony środowiska dla Miasta Mława  

na lata 2011-2018” 

 

Ad pkt 14. 

 RYSZARD STANISZEWSKI Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Miejski Żłobek w Mławie oraz nadania Statutu. Na początku odniósł się do wątpliwości, jakie 

pojawiły się podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, co do zapisu  

w § 22 ust. 2 „rodzice otrzymują decyzję o skreśleniu z listy na piśmie wraz z uzasadnieniem”, 

ale nie chodzi o decyzję administracyjną, a postanowienie. Dlatego zaproponował nowe 

brzmienie ust. 2 w § 22: „Skreślenie następuje po uprzednim pisemnym poinformowaniu 

rodziców”. 

 Następnie omówił projekt uchwały. Poinformował, że opieka nad dziedmi do lat 3  

w Mławie jest prowadzona od lat. Do 1995r. było to żłobek, a później w wyniku mniejszego 

zainteresowania tego typu usługą opieka była zapewniona poprzez funkcjonowanie 

oddziałów żłobkowych w przedszkolu. Ten stan rzeczy jeszcze trwa, z tym, że dnia 4 kwietnia 

2011r. wyszła w życie nowa ustawa z 4 lutego 2011r. o opiece nad dziedmi do lat 3, która 

uniemożliwia funkcjonowanie w ten sposób placówek i dlatego zaistniała potrzeba 

utworzenia nowej jednostki pod nazwą Żłobek.  

 Zgodnie  art. 10 wymienionej ustawy  do zadao żłobka należy  w szczególności: 

1) zapewnienie dziecku opieki w warunkach bytowych zbliżonych do warunków  

       domowych; 
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2) zagwarantowanie dziecku właściwej opieki pielęgnacyjnej oraz edukacyjnej, przez  

       prowadzenie zajęd zabawowych z elementami edukacji, z uwzględnieniem  

       indywidualnych potrzeb dziecka; 

3) prowadzenie zajęd opiekuoczo – wychowawczych i edukacyjnych, uwzględniających  

       rozwój psychomotoryczny dziecka, właściwych do wieku dziecka. Natomiast  

        przywołany art. 11 ustawy stanowi, że Żłobek i klub dziecięcy działa na podstawie 

        statutu.  

 

 Powstanie nowej jednostki pociąga za sobą koniecznośd nadania jej statutu. Podmiot, 

który utworzył żłobek ustala statut żłobka, określając w szczególności : 

1) nazwę i miejsce jego prowadzenia, 

2) cele i zadania oraz sposób ich realizacji, z uwzględnieniem wspomagania 

        indywidualnego rozwoju dziecka  oraz wspomagania rodziny wychowaniu dziecka,  

       a w przypadku dzieci niepełnosprawnych – ze szczególnym uwzględnieniem rodzaju  

        niepełnosprawności, 

3)    warunki przyjmowania dzieci, 

4)  zasady ustalania opłat za pobyt i wyżywianie w przypadku nieobecności dziecka  

        w żłobku  lub klubie dziecięcym. Natomiast godziny pracy żłobka lub klubu  

       dziecięcego ustala się w regulaminie organizacyjnym, o którym  mowa w art.21,  

        biorąc pod uwagę opinię rodziców. W żłobku  zapewnia się opiekę nad dzieckiem     

        w wymiarze do 10 godzin dziennie względem każdego dziecka. 

       Zgodnie z art. 72 ust.1 ustawy o opiece nad dzieckiem w wieku do lat 3 wynika,                   

że żłobki samorządowe, działające na podstawie przepisów o zakładach opieki 

zdrowotnej, stają się żłobkami w rozumieniu w/w ustawy z dniem jej wejścia w życie  

i przestają byd zakładami opieki zdrowotnej. Z tego względu niezbędnym dla  

funkcjonowania żłobka jest ustalenie nowego statutu. 

 Poinformował, że Statutu, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały spełnia 

wymogi, które są określone w ustawie.  W imieniu Pana Burmistrza poprosił o przyjęcie tej 

uchwały. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji ds. Rodziny i Spraw 

Społecznych, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła z 

autopoprawką 
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UCHWAŁĘ Nr X/ 91/ 2011 

w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Miejski Żłobek w Mławie  

oraz nadania Statutu 

 

Ad pkt 15. 

 RYSZARD STANISZEWSKI Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w Miejskim Żłobku w Mławie, określenia warunków częściowego zwolnienia od ich 

ponoszenia oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie.  

 Naczelnik poinformował, że zgodnie z treścią art. 58 ust. 1 ustawy z dnia 4 lutego 
2011 r. o opiece nad dziedmi w wieku do lat 3, wysokośd opłaty za pobyt dziecka w żłobku 
utworzonym przez gminę oraz maksymalną wysokośd opłaty za wyżywienie ustala rada 
gminy w drodze uchwały.  
              Na podstawie art. 59 ust. 2 w/w ustawy rada  gminy może określid, w drodze 
uchwały  warunki częściowego  lub  całkowitego zwolnienia od ponoszenia opłat z tytułu 
korzystania ze żłobka.  

W projekcie uchwały proponuje się :  
–  opłatę za pobyt dziecka  w żłobku wnoszona będzie opłata w wysokości 8,5% minimalnego 
wynagrodzenia za pracę aktualnie obowiązującego; w przeliczeniu na konkretną kwotę 
będzie to 120,00 zł,- czyli 22,6% kosztów miesięcznych utrzymania jednego dziecka  
w przedszkolu 
–  maksymalną miesięczną kwotę za wyżywienie w wysokości 139,00 zł,- ze wskaźnikiem 10% 
minimalnego wynagrodzenia za pracę; są to koszty surowca do przygotowania posiłku;  
od 1 września dzienna stawka żywieniowa wynosi 6,00 zł,- i w związku z tym opłaty z tytułu 
wyżywienia dziecka w żłobku wynoszą 132,00 zł,-  
              W szczególnie uzasadnionych przypadkach, na wniosek rodzica uchwała pozwala 
również na wydłużenie opieki nad dzieckiem, poza godziny określone w regulaminie 
organizacyjnym żłobka. W żłobku zapewnia się opiekę nad dzieckiem w wymiarze do  
10 godzin dziennie względem każdego dziecka. Wprowadza się również dodatkową opłatę  
w wysokości 28,00 zł,- za każdą rozpoczętą godzinę dodatkowej opieki. W projekcie uchwały 
przewiduje się także obniżenie opłaty za korzystanie ze żłobka, w przypadku, gdy rodzinie 
dziecka przyznano prawo do zasiłku rodzinnego na podstawie ustawy o świadczeniach 
rodzinnych a także, gdy do żłobka uczęszcza drugie i kolejne dziecko. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji ds. Rodziny i Spraw 

Społecznych, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 
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 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 92/ 2011 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Miejskim Żłobku w Mławie, 

określenia warunków częściowego zwolnienia od ich ponoszenia  

oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie 

 

Ad pkt 16. 

 RYSZARD STANISZEWSKI Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

 Przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby dziecięce na obszarze Miasta Mława. Na 

początku poprosił o naniesienie autopoprawki w podstawie prawnej polegającej na zmianie 

w pierwszym wierszu zapisu: „pkt 9, lit. H” na „pkt 15”  

 Poinformował, że zgodnie z art. 60 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad 

dziedmi w wieku do lat 3 podmioty prowadzące żłobki i kluby dziecięce, mogą otrzymad na 

każde dziecko objęte opieką, dotację celową z budżetu gminy. Wysokośd i zasady ustalania 

dotacji celowej, określa Rada Miasta Mława w drodze uchwały. 

      Niniejsza uchwała przewiduje, że takie ulgi mogą byd udzielane, jeśli 

wnioskodawca spełni określone wymogi: jednostka, która będzie prowadzid żłobek zostanie 

wpisana do rejestru gminy, złoży odpowiednie udokumentowanie i wniosek. 

Przewiduje się, że w przypadku prowadzenia przez inny podmiot, niż jednostka 

samorządu terytorialnego żłobka dotacja taka wyniesie 50% kosztów utrzymania dziecka  

w żłobku prowadzonym przez Miasto Mława. Przypomniał, że zgodnie z budżetem miasta na 

2011r. kwota ta wynosi 530,00 zł,- co oznacza, że dotacja dla podmiotów będzie wynosiła 

265,00 zł,-  . 

Poinformował, że dla klubów dziecięcych, jeżeli takie by powstały dotacja ta jest 

określona w wysokości 30% kosztów miesięcznego utrzymania dziecka i w przeliczeniu na 

złotówki wynosi 159,00 zł,-  . 

Jeśli warunki, które wymienione są w ustawie zostaną przez podmiot spełnione 

wówczas taka dotacja będzie możliwa do realizacji pod warunkiem, że w budżecie miasta 

będą na to środki. W tym roku środków takich brakuje. Wynika to z dwóch powodów: po 

pierwsze z przeciągania się prac nad ustawą, która późno weszła w życie oraz z powodu  

iż akty wykonawcze weszły wżycie dopiero w sierpniu br.  
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 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji ds. Rodziny i Spraw 

Społecznych, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 93/ 2011 

w  sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów  

prowadzących żłobki, kluby dziecięce na obszarze Miasta Mława 

 

Ad pkt 17. 

 RYSZARD STANISZEWSKI – Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

 Przedstawił ostatni już projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami.  

 Poinformował, że zgodnie z art. 54 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad 

dziedmi w wieku do lat 3 ( Dz. U. Nr 45 poz. 235)  Burmistrz  Miasta  Mława sprawuje nadzór 

nad żłobkami , klubami dziecięcymi  i dziennymi opiekunami  działającymi  na terenie Miasta 

Mława w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki. Podstawą nadzoru jest plan 

nadzoru przyjęty przez Radę Miasta w drodze uchwały. Czynności nadzorcze dokonują  osoby 

upoważnione  przez Burmistrza Miasta, które są uprawnione w szczególności do: 

1) Wstępu na teren nieruchomości, obiektu, lokalu lub ich części  w dniach i godzinach, 
w których działalnośd jest wykonywana lub powinna byd wykonywana, 

2) Żądania ustnych lub pisemnych wyjaśnieo, okazania dokumentów lub innych 
nośników informacji oraz udostępnienie danych mających związek z przedmiotem 
nadzoru, 

3) Dostępu do dokumentacji pracowniczej oraz osób zatrudnionych  w nadzorowanych 
żłobkach i klubach dziecięcych. 
 

 Nadzór sprawowany będzie zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie procedurami. 

W celu zbadania, czy i w jakim zakresie są realizowane zalecenia  pokontrolne można 

prowadzid czynności sprawdzające. W przypadku nie usunięcia w wyznaczonym terminie 

nieprawidłowości Burmistrz Miasta Mława podejmuje czynności określone w w/w ustawie. 

 W imieniu własnym i Pana Burmistrza poprosił o przyjęcie tej uchwały. 
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 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji ds. Rodziny i Spraw 

Społecznych, Komisji  Oświaty, Kultury i Sportu, oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 94/ 2011 

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi  

oraz dziennymi opiekunami 

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poinformował, że na Sali obrad jest już obecny Naczelnik Wydziału Inwestycji Pan 

Krzysztof Jaros. Poprosił Radnego Artura Dębskiego o powtórzenie wcześniej zadanego 

pytania. 

 

 Radny ARTUR DĘBSKI 

 Zapytał, czy  inwestycja dotycząca budowy kanalizacji deszczowej w ul. Sienkiewicza 

będzie zrealizowana?  

 

 KRZYSZTOF JAROS Naczelnik Wydziału Inwestycji 

 Przeprosił, że nie mógł uczestniczyd przez cały czas w obradach sesji, ale były dwa 

odbiory: czyny społeczne – budowa wodociągu w ul. 20. Dywizji Piechoty i budowa 

wodociągu w ul. Kryszkiewicza. Poinformował, że na kilkanaście inwestycji prowadzonych  

w ramach społecznych inicjatyw lokalnych do wykonania zostało 5 inwestycji. Pozostałe są 

zakooczone, rozliczone lub w trakcie rozliczania. Wiele tych inwestycji weszło do budżetu 

dopiero w połowie roku, kiedy była dzielona nadwyżka budżetowa za poprzedni rok.  

Na realizację tych inwestycji od dokumentacji i decyzji lokalizacyjnych poprzez wykonanie  

i rozliczenie mieliśmy 3 do 3,5 miesiąca czasu. Z tych 11, sześd jest zakooczonych, dwie są  

w takiej fazie, że są podpisane umowy i za chwilę będą realizowane i przy trzech nie mamy 

jeszcze podpisanej decyzji lokalizacyjnej, co wkrótce nastąpi. Mając decyzję lokalizacyjną 

będzie mogli się już starad o pozwolenie na budowę i ogłaszad przetarg. Robimy wszystko, 

aby to wykonad, ale będzie to też zależało od warunków pogodowych. 
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 Poinformował, że budowa kanalizacji deszczowej w ul. Sienkiewicza do bloku 9/13, 

gdzie rozmiar rzeczowy mniej więcej jest o wartości 140 tysięcy złotych, co pokaże przetarg, 

nie jest jeszcze rozpoczęta. Obecnie czekamy na decyzję lokalizacyjną, a następnie na 

pozwolenie na budowę. W miesiącu październiku powinno się wszystko rozstrzygnąd. 

 

Ad pkt 18. 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego 

 Przedstawił projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu „Wójtostwo I” w Mławie. Poinformował,  

że projekt uchwały dotyczy obszaru położonego między ulicami: Wójtostwo, „Torfa” 

Załęskiego, Nowoleśną, rzeką Seracz i ogrodami działkowymi. Dla tego obszaru obowiązuje 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który został uchwalony przez Radę 

Miejską w Mławie Uchwałą Nr IV/ 49/ 2003 z dnia 31 marca 2003r. Dla tego obszaru został 

złożony wniosek o zmianę planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego w części 

dotyczącej terenu przy ul. Wójtostwo 77 (działki nr 3090/4 i nr 3090/5) przez Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Mławie. Wniosek uzasadniony został potrzebą 

kontynuacji zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z usługami o parametrach podobnych, 

jak na osiedlu mieszkaniowym zrealizowanym na działkach nr 3090/7, nr 3090/8 przez TBS 

Sp. z o.o. Obowiązujący plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego terenu 

Wójtostwo I przewiduje zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz usługi rzemiosła  

i usługi dla rolnictwa. 

 Poinformował, że po analizie dokonanej przez Burmistrza Miasta powstał ten projekt 

uchwały, który zakłada zmianę planu w całych granicach. Ma to związek z uzasadnioną 

potrzebą dokonania powtórnie analizy, zarówno funkcji jak i parametrów zabudowy na 

całym obszarze tego planu zagospodarowania.  

  

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 
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 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 95/ 2011 

o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu „Wójtostwo I” w Mławie 

 

Ad pkt 19. 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości 

komunalnej składającej się z działek nr 1728/38, nr 1728/39 o powierzchni 15 m2, położonej 

w Mławie przy ul. Napoleooskiej. Wniosek o jej sprzedaż złożył właściciele przyległej 

nieruchomości składającej się z działek nr 1727/16, nr 1727/18 . Ponieważ nieruchomośd nie 

nadaje się do samodzielnej zabudowy dlatego jej sprzedaż nastąpi w drodze bezprzetargowej 

w celu poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. Poinformował, 

że obecnie nieruchomośd będąca przedmiotem tej uchwały jest wydzierżawiana na rzecz tej 

osoby, która złożyła wniosek o jej sprzedaż. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 96/ 2011 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej 
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Ad pkt 20. 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego 

 Przedstawił trzy projekty uchwał w sprawie nabycia nieruchomości. Pierwszy projekt 

dotyczył niezabudowanej nieruchomości oznaczonej numerem 315/2 o powierzchni 27 m2, 

która położona jest w Mławie przy ul. Studzieniec. Nabycie nieruchomości nastąpi do zasobu 

nieruchomości Miasta Mława z przeznaczeniem na urządzenie gminnej drogi publicznej 

(poszerzenie ul. Studzieniec). Obecnie nieruchomośd jest wykorzystywana, jako częśd pasa 

drogowego ul. Studzieniec.  

 Wniosek o jej nabycie złożył właściciel tej nieruchomości. W wyniku negocjacji 

uzgodniono z właścicielem warunki  nabycia. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (15 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 97/ 2011 

w sprawie nabycia nieruchomości 

 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego 

 Przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu nieruchomości 

Miasta Mława niezabudowanej nieruchomości nr 3676/11 o powierzchni 26 m2, położonej 

przy ul. Wymyślin. Tak jak w przypadku poprzedniej uchwały jest wykorzystywana, jako częśd 

pasa drogowego, tym razem dotyczy ul. Wymyślin. 

 Z inicjatywy Burmistrza Miasta odbyły się negocjacje z właścicielem tej nieruchomości 

i w ich wyniku ustalono warunki jej nabycia. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 
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 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (15 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 98/ 2011 

w sprawie nabycia nieruchomości 

 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego 

 Przedstawił ostatni projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu nieruchomości 

Miasta niezabudowanej nieruchomości nr 922/4, nr 922/6, nr 922/8 o łącznej powierzchni 

225 m2, położonej w Mławie przy ul. Okólnej. Pierwsza z tych działek o numerze 922/4 

stanowi obecnie częśd pasa drogowego ul. Okólnej, natomiast dwie pozostałe są to działki, 

które zostały wydzielone przez właściciela nieruchomości, jako przedłużenie dróg 

prowadzących w ten obszar, na którym działka się znajduje od strony ul. M. Kolbe. Podział 

została zrobiony na wniosek właściciela na podstawie decyzji o warunkach zabudowy. 

Decyzja ta określiła położenie dróg i potrzebę  wydzielenia na ten cel działek. Ponieważ 

istotniej uzasadniona potrzeba kontynuacji dróg publicznych na tym obszarze, dlatego też 

skutkuje to koniecznością nabycia tych nieruchomości przez Miasto Mława. Odbyły się 

negocjacje z właścicielem nieruchomości podczas których uzgodniono warunki ich nabycia.  

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za, jednogłośnie) podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 99/ 2011 

w sprawie nabycia nieruchomości 
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Ad pkt 21. 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. Poinformował,  

że projekt uchwały przewiduje nadanie nazwy Aleja Marszałkowska ulicy, która jest  

położona między ul. Studzieniec i drogą krajową nr 7 w ciągu projektowanej drogi gminnej.  

 Ulica została wybudowana w ciągu ostatnich dwóch lat, w ramach projektu  

pn.: „Budowa drogi gminnej dojazdowej do dzielnicy przemysłowej w Mławie – etap II”, 

współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Mazowieckiego 2007-2013 oraz Miasto Mława.  

 Naczelnik poinformował, że proponowana nazwa ulicy nawiązuje do najwyższego 

stopnia wojskowego w Siłach Zbrojnych Rzeczypospolitej Polskiej – tytułu Marszałka Polski, 

tytułu najwyższego przedstawiciela Senatu Rzeczypospolitej, stojącego na straży jego praw  

i godności – Marszałka Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, Marszałka Sejmu – posła  

i najwyższego przedstawiciela izby niższego parlamentu polskiego, który stoi na straży praw  

i godności Sejmu RP i kieruje jego pracami oraz tytułu przewodniczącego zarządu 

województwa – Marszałka województwa.  

 Osoby, które piastowały lub piastują te stanowiska uczyniły wiele dobrego nie tylko 

dla kraju ale również dla naszego regionu. Stąd też propozycja uhonorowania poprzez 

nadanie takiej nazwy ulicy – Aleja Marszałkowska. 

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną 

opinię. 

 

 Radny STANISŁAW GORCZEWSKI 

 Radni mają dziś podjąd decyzje o nadaniu nazwy ulicy, która biegnie wzdłuż lasu od 

drogi krajowej nr 7. Zauważył, że „Marszałkowska”, to nazwa pochodząca również od 

Marszałka Wielkiego Koronnego Franciszka Bielioskiego, który zasłużył się XVIII-wiecznej 

Warszawie i którego pałac stał przy historycznym początku ulicy ze skrzyżowanie  

z ul. Królewską. Marszałkowska to ulica tętniąca życiem i znajdująca się w centrum stolicy.  

 Podkreślił, że w przedstawionej propozycji różnica dotyczy tylko zmiany ulicy na aleja. 

Marszałkowska to piękna nazwa, tylko, jakie to ma tu znaczenie? Uważa, że nadanie takiej 
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nazwy jest zabiegiem ryzykownym. Jest to ulica leżąca na obrzeżach miasta, gdzie nie ma 

sklepów, kin ani restauracji, a jedynie działki. Nie wie w jaki sposób nazwanie tej ulicy Aleją 

Marszałkowską miałoby podnieś jej rangę.  

 Jako radny wybrany przez mieszkaoców Mławy i śledząc ich głosy byłby ignorantem, 

gdyby nie wsłuchiwał się w ten głos. Na stronach internetowych wiele jest propozycji 

nazwania tej drogi ulicą Gdyoską czy Gdaoską. Podejrzewa, że propozycja ta jest tylko 

hołdem dla Marszałka województwa, który oczywiście wsparł budowę tej drogi, ale 

większośd środków pochodzi przecież z Unii Europejskiej.  

 Jest za tym, aby mieszkaocy sami poprzez przeprowadzenie społecznej sondy wybrali 

nazwę dla tej ulicy, dlatego nie będzie głosował za tą nazwą. 

 

 Radny ARTUR DĘBSKI 

 Uważa, że nie należy mied kompleksów w stosunku do Warszawy, czy innego miasta. 

Ulica Marszałkowska jest nie tylko w Warszawie, ale również w Rzeszowie, Czarnej 

Białostockiej, Zawierciu czy Poznaniu.  

 Sprawa nazwania ulicy podlega oczywiście dyskusji, ale mamy ważniejszy problem,  

bo w budżecie miasta zmniejszyliśmy środki na skanalizowanie ul. Kopernika, która łączy  

się z nową obwodnicą. Z tego, co wie, to żeby dokooczyd w przyszłym roku i położyd 

nawierzchnię w ul. Kopernika do ronda, to potrzeba na to 2 milionów złotych i to jest 

realnym problem.  

 

 SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

 Mamy demokrację i możemy oczywiście dyskutowad. Wyjaśnił, że projektodawcą 

uchwał jest Burmistrz Miasta. Prosi oczywiście naczelników wydziałów resortowych  

o prezentowanie w jego imieniu tych uchwał, więc jeśli pojawia się jakaś krytyka, to poprosił 

aby była kierowana pod jego adresem. Poinformował, że uchwała ta jest jego projektem. 

Zgodził się z wypowiedzią radnego Artura Dębskiego, że nie powinniśmy mied żadnych 

kompleksów w stosunku do mieszkaoców Warszawy. Paryża czy Londynu. Jesteśmy 

podziwiani przez mieszkaoców wymienionych miast za to, co robimy i jest to zasługą właśnie 

tego grona – radnych, ale również wszystkich pracowników Urzędu Miasta i oczywiście 

wszystkich mieszkaoców Mławy.  

 Ulica, której będzie nadana dziś nazwa jest najdłuższą ulicą w mieście o długości  

ok. 2,5 kilometra jest piękna i wszyscy się nią zachwycają, nie tylko mieszkaocy, ale również 
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osoby, które odwiedzają Mławę. Jest to powodem do dumy nie tylko dla nas, ale również dla 

wszystkich mieszkaoców. 

 Przypomniał, że zna radnego S. Gorczewskiego z pracy i dużego zaangażowania 

społecznego i argumenty przyjmowane na chłodno przekuje Pan na korzyśd, że ta nazwa jest 

dobra. Za chwile emocje ucichną, zostaną wytonowane i za chwilę będzie korzystali  

z dobrodziejstwa, jakim jest ta przepiękna ulica.  

 Poinformowała, że uruchomione zostaną tereny inwestycyjne. W przyszłym tygodniu 

będzie spotkanie z inwestorami, żeby przenieśd linię energetyczną (są dwie linie 

energetyczne w obszarze od istniejącej zabudowy do wybudowanej drogi północnej)  

i stworzyd możliwości budowania się na tych terenach. Byd może oprócz domów 

jednorodzinnych powstaną tam restauracje czy hotele.  

 Będzie się cieszył, jeśli ta ulica nosiła nazwę Alei Marszałkowskiej, bo nazwa ta jest 

wyjątkowa. Mława i jej mieszkaocy też są wyjątkowi i zasługują na taką nazwę. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (16 głosami za, bez głosów wstrzymujących  

się i przy 1 – przeciw) podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 100/ 2011 

w sprawie nadania nazwy ulicy 

 

Ad pkt 22. 

 MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Planowania 

Przestrzennego 

 Przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic. Poinformował, że projekt 

zawiera propozycję nadania nazw czterem ulicom. Są to ulice położone na nowo 

powstającym osiedlu w rejonie ulicy Ligi Obrony Kraju. Na tym osiedlu obecnie ulice nazw 

jeszcze nie posiadają, stąd też pomysł, aby nadad nazwy w sposób jednorodny. 

 Propozycja jest taka, aby ulice prostopadłe do ul. Ligi Obrony Kraju miały nazwy 

pochodzące od nazw kompozytorów polskich natomiast ulice, które są do nich poprzeczne 

miały nazwy pochodzące od instrumentów muzycznych. Stąd też propozycja, aby główna 

ulica tego osiedla miała nazwę Tekli Bądarzewskiej, która była kompozytorką i pianistką 

urodzoną w Mławie. Kolejne ulice nosiłyby nazwy: Tadeusza Sygetyoskiego i Karola 
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Szymanowskiego, natomiast ulica poprzeczna do nich i równoległa do ulicy Ligi Obrony Kraju 

nosiłaby nazwę ul. Fortepianowej. 

 Położenie i szczegółowe opisy tych ulic (mapkę wraz z uzasadnieniem) Paostwo radni 

otrzymali w materiałach na dzisiejszą sesję. 

 W imieniu własnym i Pana Burmistrza poprosił o przyjęcie tej uchwały.  

 

 Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną 

opinię. 

 

 Rada Miasta w głosowaniu jawnym (17 głosami za) podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr X/ 101/ 2011 

w sprawie nadania nazw ulic 

 

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Ogłosił 5 minutową przerwę obradach. 

 

 Obrady zostały wznowione o godzinie 16.00 

 

Ad pkt 23. 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwały Rady Miasta podjętych podczas  

IX sesji Rady Miasta w dniu 23 sierpnia 2011r.  
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Ad pkt 24. 

Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

Przedstawił informację za okres między sesjami z pracy wydziałów Urzędu Miasta. 

Wydział Inwestycji: 

- ogłoszono konkurs na opracowanie koncepcji szkolnego placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 7 

w Mławie, w ramach projektu rządowego: „Radosna szkoła” – wartośd tego projektu to 230.318,70 zł,- ; 

postępowanie zostało ogłoszone, rozstrzygnięte, wykonawca wyłoniony w trybie przetargowym; 

- przebudowa nawierzchni z punktami świetlnymi w odgałęzieniu od ul. Warszawskiej; postępowanie 

zostało ogłoszone i wyłoniony został mławski wykonawca – wartośd tego zadania to 167.845,43 zł,-  

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Instalatorów – postępowanie zostało ogłoszone  

i rozstrzygnięte, wykonawca wyłoniony został w trybie przetargowym – wartośd zadania to 109.787,65 zł,- 

Wydział Gospodarki Gruntami i Planowania Przestrzennego: 

- sprzedaż lokali mieszkalnych – 6 aktów notarialnych; 

- sprzedaż nieruchomości komunalnych – 1 akt notarialny; 

- decyzja o ustalaniu lokalizacji inwestycji celu publicznego – 1 decyzja; 

- decyzje o warunkach zabudowy – 12 decyzji; 

- zaświadczenie o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości – 9 zaświadczeo; 

- wypłata odszkodowao za nabyte nieruchomości – 1 odszkodowanie; 

- dzierżawa nieruchomości – 2 umowy; 

- zaświadczenia o nadaniu nazwy ulic – 2 zaświadczenia; 

- wypowiedzenie o wysokości opłat rocznych za użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowych 

pod budynkami wielorodzinnymi – 208 wypowiedzeo; 

Wydział Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska: 

- decyzje na zajęcie pasa drogowego – 7 decyzji; 

- decyzje na umieszczenie w pasie drogowym urządzenia infrastruktury technicznej – 11 decyzji; 

- decyzje na lokalizację urządzeo infrastruktury technicznej w pasie drogowym –  

8 decyzji; 

- decyzje na lokalizację zjazdów z drogi publicznej  - 3 decyzje; 

- decyzje na wycinkę drzew i krzewów – 17 decyzji; 

- decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia – 5 wniosków  

w toku postępowania; 
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- wnioski o dofinansowanie demontażu transportu i utylizacji wyrobów zawierających azbest – w tym 

roku złożonych zostało 70 wniosków, w tym 7 wniosków złożono w okresie sprawozdawczym;  

- modernizacja mogiły zbiorowej z 1939r. na cmentarzu parafialnym na Wólce – prace trwają, 

przewidziany termin ich zakooczenia to 30 września br.; 

- decyzje w sprawie zmiany stanu wody na gruncie ze szkodą na grunty sąsiednie – jedna 

rozstrzygnięta, druga w toku postępowania; 

- rozpoczęcie prac remontowych przy przebudowie przepustu na rz. Seracz w ul. Targowej – prace 

rozpoczęto 26.09.2011r., przewidywany termin ich zakooczenia to 31 października br.; 

Wydział Rozwoju: 

- realizowany jest projekt „Blisko boisko 2012” na terenie MOSiR w Mławie; 

- realizowany jest projekt , a tak naprawdę to dobiega kooca i przygotowywane są protokoły odbioru: 

Budowa drogi gminnej dojazdowej  do dzielnicy przemysłowej – etap II, dofinansowanie z RPO WM ; 

- realizowany jest projekt „Internet – świat bez granic” w ramach programu operacyjnego Innowacyjna 

gospodarka – otrzymano i rozliczono pierwszą transzę dotacji, zakooczono nabór beneficjentów do tego 

projektu; do projektu zgłosiło się 105 osób, a zakwalifikowany będzie mogło byd 72 osoby niepełnosprawne; 

- 31 sierpnia br. został złożony wniosek o dofinansowanie inwestycji pn.: „Budowa Sali gimnastycznej 

przy Szkole Podstawowej Nr 6 w Mławie” w ramach wojewódzkiego wieloletniego programu rozwoju bazy 

sportowej; po wstępnej akceptacji miasto uzyska dofinansowanie w wysokości 400 tysięcy złotych – w tym roku 

50 tys. zł,-, a w przyszłym pozostałe 350 tys. zł,- dotacji; 

- 1 września br. decyzją Kuratorium Oświaty Miasto Mława otrzymało dofinansowanie na budowę 

szkolnego placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 7; 

Urząd Stanu Cywilnego i Wydział Spraw Obywatelskich: 

- akty małżeostwa – 35 aktów: ślub cywilny 11, ślub kościelny 24; 

- akty urodzenia – 58 aktów; 

- akty zgonów – 42 akty; 

- przyjęto zapewnienie do ślubu cywilnego – 13 zapewnieo 

- wydano zaświadczenia do ślubu konkordatowego – 2 zaświadczenia; 

- decyzje w sprawach dotyczących umiejscowienia uzupełnienia lub sprostowania danych w aktach 

stanu cywilnego – 12 decyzji; 

- podpisy aktów stanu cywilnego – wydano 329 sztuk; 

- zaświadczenia o zdolności prawnej do zawarcia związku małżeoskiego za granicą – 1 zaświadczenie; 

- wnioski o wydanie dowodu osobistego – 171 wniosków; 

- zgłoszenia o utracie dowodu osobistego – 30 zgłoszeo; 
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- wydano dowodów osobistych – 296 sztuk; 

- zaświadczenia o prawie do głosowania – wydano 81 sztuk; 

- dopisano do rejestru wyborców – 47; 

- skręcono z listy wyborców – 60 osób; 

- zaktualizowano powiadomienia z sądów o pozbawieniu praw wyborczych lub ubezwłasnowolnieniu – 

dotyczy 36 osób; 

- wymeldowało się – 43 osoby; 

- zameldowała się – 52 osób, w tym cudzoziemców – 9 osób; 

- w obszarze miasta przemeldowało się – 64 osób; 

- urodziły się – 24 osoby; 

- zmarło – 24 osoby; 

- zawarło związek małżeoski – 57 

- w okresie sprawozdawczym zmarła jedna z najstarszych mieszkanek naszego miasta w wieku 101 lat; 

- toczy się 8 postępowao w sprawach meldunkowych. 

Ponadto Burmistrz poinformował, że w tym czasie m.in.:  

- podpisał 20 zarządzeo; 

- w dniach 26-27 sierpnia br. obchodzone były obchody kolejnej rocznicy wybuchu  

II wojny światowej – rekonstrukcja Bitwy pod Mławą, nalot bombowy na Mławę; 

- 1 września br. odbyła się uroczystośd przy Pomniku Piechura; 

- 15 września br. odsłonięta zostało Ławeczka Marii Curie Skłodowskiej przy I LO im. S. 

Wyspiaoskiego w Mławie; 

- od 17 września gościliśmy delegację z włoskiego miasta Mascufo; 

- 26 września br. był w Warszawie na spotkaniu z Panem Zbigniewem Niemczyckim; 

wyraził nadzieję, że jest on osobą powszechnienie znaną w Mławie, bowiem 20 lat temu, 

kiedy trwały w naszym kraju przemiany ustrojowo-gospodarcze Pan Niemczycki właśnie  

w Mławie prowadził działalnośd gospodarczą na szeroką skalę – na podwalinach dawnego 

Zakładu Unitra powstał Zakład CURTIS produkujący telewizory; w konsekwencji Zakład został 

sprzedany Koreaoczykom i od wielu lat w Mławie istnieje Zakład LG Electronics; podczas tego 

spotkania Burmistrz zapytał, czy Pan Niemczycki w uznaniu jego zasług dla naszego miasta 

zechciałby przyjąd tytuł Honorowego Obywatela Miasta Mławy, co spotkało się z dużą 

radością; przypomniał, że tytuł taki otrzymali w 1930r. – Prezydent Ignacy Mościcki,  
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w 1994r. – grupa 125 weteranów, kombatantów, którzy brali udział w bitwie 1939r. pod 

Mławą, następnie w październiku 2003r. tytuł Honorowego Obywatela  Miasta Mławy 

otrzymał nasz Papież – Jan Paweł II oraz w sierpniu 2009r. Rada Miejska uchwałą przyznała 

taki tytuł dla Lecha Wałęsy – byłego Prezydenta RP; na ręce Przewodniczącego Rady złożył 

projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Mławy dla 

Zbigniewa Niemczyckiego wraz z uzasadnieniem i poparciem ze strony posła na Sejm RP 

Mirosława Koźlakiewicza i radnego Sejmiku Województwa Mazowieckiego Henryka Antczaka 

- 5 września br. Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę o zmianach  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej, z czym wiąże się przewidywana inwestycja budowy 

obwodnicy zachodniej dla Miasta Mława; inwestycja ta jest przewidziana do realizacji na lata 

2012-2013, a wstępna jej wartośd to ok. 25 milionów złotych; 

-  w dniu dzisiejszym o godzinie 9.26 zatrzymał się na dworcu głównym PKP Mława 

Wólka szczególny pociąg, w składzie którego były osoby odpowiedzialne za realizację 

przebudowy kolei E-65 Warszawa-Gdaosk; udało się porozmawiad nt. kładki, która została 

uszkodzona w wyniku prowadzonych prac, która nie tylko służyła pasażerom, ale również  

mieszkaocom Mławy; poinformował o naszym stanowisku, które zakłada naprawę kładki 

przez wykonawcę i udostępnienie jej dla pieszych do kooca 2012r.  

  

Ad pkt 25. 

 Interpelacje, wolne wnioski i zapytania: 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poinformował, że w dniu dzisiejszym do Rady Miasta Mława wpłynęło pismo od 

Stowarzyszenia producentów i Dziennikarzy Radiowych - Projekt „Zachowaj Trzeźwy Umysł” 

informujące o rozstrzygnięciu corocznego konkursu i przyznaniu wyróżnieo dla uczniów 

mławskich szkół. 

 Poprosił o odczytanie pisma. 

 

 Radny JANUSZ WOJNAROWSKI Sekretarz obrad 

 Odczytał pismo, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poinformował, że dnia 5 września br. od Przewodniczącego Rady Powiatu 

Mławskiego wpłynął Apel – Stanowisko Rady Powiatu Mławskiego, podjęte na IX sesji w dniu 

30 sierpnia 2011r. w sprawie nadmiernej koncentracji ferm drobiarskich na terenie Powiatu 

Mławskiego, który odczytał (stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 Następnie poinformował, że z tematem tym zapoznała się Komisja Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas posiedzenia w dniu  

22 września br. Radni podczas posiedzenia zapoznali się również z ustaleniami studium 

uwarunkowao i kierunków zagospodarowania przestrzennego m. Mławy, które w zakresie 

rolnictwa zawiera zakaz „lokalizacji wszelkiego rodzaju ferm hodowlanych, również 

utrzymywania zagród rolniczych z licznym inwentarzem żywym”.  

 Odpowiedź tej treści otrzymał Przewodniczący Rady  Powiatu Mławskiego. 

 

 Radny WOJCIECH KRAJEWSKI 

 Rozumie zadowolenie władz, że pobudowana został obwodnica północna, a wkrótce 

rozpocznie się budowa obwodnicy zachodniej, ale należy ważnym tematem jest uszkodzona 

kładka na Wólce, z czym wiąże się bezpieczne dojście dzieci do szkoły oraz wszystkich 

mieszkających w tamtej części miasta. Na dzieo dzisiejszy nie ma bezpiecznego przejścia  

i brak jest wymalowanych przejśd dla pieszych. Rozumie, że ul. Żuromioska jest drogą 

wojewódzką, ale ma pytanie: Policja opiniowała dojście do szkół, m.in. do szkoły 

Podstawowej Nr 4 i jest ciekawy, jaka jest opinia w tej sprawie? 

 Sytuacja jest taka, że dzieci dzwonią do rodziców z pytaniem, jak mają przechodzid 

przez tory. Zbliża się jesieo, dni będą coraz krótsze, a więc i widocznośd będzie gorsza, a na 

tym przejściu brak jest jakiegokolwiek oznakowania pionowego i poziomego. Zdarza się,  

że ludzie przechodzą przez tory i plac budowy. 

 Zgłosił propozycję, żeby Straż Miejska pojawiła się na przejeździe nie tylko rano, ale 

również po południu, kiedy dzieci wracają ze szkoły. Pewną wygodą byłoby podstawianie 

autobusu na ul. Dworcowej, który zawoziłby dzieci i później przywoził ze szkoły. 

 Może warto byłoby zaprosid przedstawicieli kolei na sesję. Z perspektywy Warszawy 

nasz problem pewnie wydaje się błahy, ale należy coś z tym zrobid, bo prace potrwają jeszcze 

co najmniej półtora roku. 
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 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Przypomniał, że podczas spotkao poruszał naszą sprawę. Rzeczywiście mamy problem 

na przejeździe ulic: Piłsudskiego/ Żuromioskiej, ale taki sam problem występuje również na 

przejeździe ulic: Kościuszki/ Batalionów Chłopskich czy na przejeździe ulic: Sienkiewicza/ 

Szreoskiej. Przez lata mieszkaocy Wólki przyzwyczaili się kładki, która nie tylko ułatwiała 

bezpieczne przemieszczenie się na drugą stronę torów, ale również w znaczny sposób 

skracała drogę.  

 Nie mówi tego egoistycznie, ale warto poczud również problem związany  

z bezpieczeostwem ludzi, którzy na co dzieo korzystają z tych dwóch pozostałych przejśd, 

które wcześniej wymieniał. Propozycja podstawienia autobusu nie rozwiąże sprawy. 

Wystąpił nawet z pismem do PKP, aby przez okres trwania prac związanych z przebudową 

węzła kolejowego ponosiło koszty związane z podstawieniem autobusu, co mogłoby skłonid 

ich do szybszego naprawienia kładki. Ten argument jednak nie zadziałał. 

 Rozumie, że Pan Radny jest zaniepokojony, jako Burmistrz też obawia się  

o bezpieczeostwo mieszkaoców. Jeśli chodzi o zaproszenie przedstawicieli PKP na następną 

sesję Rady Miasta, to nie są jego kompetencje lecz Przewodniczącego Rady i należy złożyd 

wniosek w tej sprawie. 

 Poinformował również, że podczas prowadzonych rozmów z przedstawicielami PKP 

dowiedział się, że przejście dla pieszych w przyszłości nie będzie odbywała się ulicami 

Piłsudskiego/ Żuromioska lecz ul. Gdyoską. Przypomniał po raz kolejny, że jest to droga 

wojewódzka i władze miasta nie mają na to wpływu.  

 Obecnie przygotowywana jest osoba, tzw. Pan STOP, która będzie przeprowadzała 

pieszych przez to przejście. Nikt z nas nie jest obojętny na ten problem. Chcemy zapewnid 

wszystkim mieszkaocom korzystającym z tego przejścia bezpieczeostwo. 

 

 Radny RYSZARD PRUSINOWSKI 

 Odczytał list otwarty do mieszkaoców Mławy:  

 „Mieszkaocy Mławy i Powiatu Mławskiego zbliża się dzieo 9 października. Możemy 

mied wpływ na rozwój naszego regionu i miasta. Idźmy do wyborów! Zagłosujmy na ludzi 

sprawdzonych, którzy dali się poznad, jako dobrzy gospodarze, których znamy, którzy żyją 

wśród nas. Nie tradmy naszego głosu na rzecz kandydatów z obcych miejscowości. Staomy  

w tym dniu ponad podziałami, tak, jako to robią mieszkaocy Ciechanowa czy Płocka. Bądźmy 

mądrzejsi i uczmy się na błędach. Nie pozwólmy, by znów sprawdziło się hasło <Mądry Polak 

po szkodzie>. Możemy mied posła i senatora. Nie zmarnujmy tej szansy, proszę Paostwa  

o to”. 
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 Radny MAREK KIEŁBIOSKI 

 Zapytał jak jest z opłatami za przedszkola – jak rozwiązano problem, gdy rodzice 

oddają dziecko np. o godzinie 7.55 a odbierają o 15.05, czy ten czas jest liczony, jako pełna 

godzina? Czy jest może jakaś umowa między rodzicami a dyrektorami przedszkoli, która 

przewiduje, że tego czasu nie traktuje się, jako pełnej godziny. Spotkał się z takimi obawami 

ze strony rodziców.  

 

 RYSZARD STANISZEWSKI Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

 Przypomniał, że Rada podjęła uchwałę w tej sprawie. W uchwale tej jest wyraźny 

zapis, że opłaty za przedszkola są pobierane za zadeklarowany przez rodziców czas. A więc,  

w zależności od tego, jaki czas pobytu dziecka w przedszkolu został zadeklarowany, w takiej 

wysokości pobierana jest opłata. Jeśli zadeklarowana jest pełna godzina, to opłata pobierana 

jest za pełną godzinę, a jeżeli z deklaracji wynika, że jest to 6 godzin i 15 minut, to rodzic 

płaci wówczas za 7 godzin, bo tak stanowi uchwała.  

 Jeżeli rodzic zadeklarował, że dziecko będzie w przedszkolu od godziny 8 do godziny 

15, a przyprowadzi dziecko przed ósmą i odbierze 5 minut po godzinie 15, to na pewno 

rodzid nie będzie miał z tego powodu żadnego problemu. 

 

 Radny LESZEK OŚLIŹLOK 

 Nawiązał do ostatniej wizyty w Mławie włoskiej delegacji z miasta Moscufo. Panu 

Burmistrzowi pewnie nie wypada się chwalid, ale uważa, że przygotowanie tej wizyty  

ze strony Urzędu było na wysokim poziomie. Podziękował więc Panu Burmistrzowi  

i wszystkim, którzy byli zaangażowani w przygotowanie tej wizyty, która w każdym szczególe 

była przygotowana perfekcyjnie. Uważa, że szczególne słowa podziękowania należą się Pani 

Katarzynie Kaszubie i Pani Magdalenie Grzywacz. Uczestniczył w kilku spotkaniach i wie,  

że Włosi czuli się w Mławie świetnie dlatego uznał za stosowne zabranie głosu w tym 

temacie. 

 

 Radny STANISŁAW GORCZEWSKI 

 Zadał pytania  dotyczące nowo wybudowanej obwodnicy północnej, której podczas 

tej sesji nadana została nazwa Alei Marszałkowskiej.  Od strony ul. Kopernika w kierunku 

drogi krajowej nr 7, po stronie prawej nie ma chodnika, natomiast po stronie przeciwnej 

(lewa strona) jest ścieżka rowerowa. Zapytał, czy był tam zaplanowany chodnik, czy też nie?  

Mamy ulicę, ale nie jest ona bezpieczna dla pieszych. Skoro ścieżka rowerowa jest 
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oznakowana, to zgodnie z przepisami o ruchu drogowym nie mogą z niej korzystad piesi. Jak 

zatem zapewnid bezpieczeostwo pieszym? Mamy nową inwestycję, którą uważamy za 

piękną, ale brak jest na niej chodnika dla pieszych. Czy ktoś zapomniał go zaplanowad, czy 

może zabrakło pieniędzy?  

 Kolejne pytanie dotyczyło skrzyżowania Alei Marszałkowskiej z ul. Studzieniec:  

1 października br. Aleja ta zostanie oddana do użytku, a więc ul. Studzieniec straci statut 

drogi z pierwszeostwem przejazdu. Na skrzyżowaniu tym nie można pobudowad ronda,  

ale należy pomyśled o zapewnieniu bezpieczeostwa w tym miejscu. Kierowcy są 

przyzwyczajeni do tego, że ul. Studzieniec była drogą z pierwszeostwem. Jak ta sprawa jest 

rozwiązana? 

 Na zakooczenie zapytał o konserwację monitoringu: kiedy ma się odbywad i w jakim 

cyklu?  

 

 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Poinformował, że na skrzyżowaniu ul. Studzieniec z nowo wybudowaną Aleją 

Marszałkowską trwały prace, które dziś miały byd zakooczone. Ich celem było zwiększenie 

bezpieczeostwa na tym skrzyżowaniu, a polegały one na podwyższeniu przejścia dla 

pieszych. 

 W nawiązaniu do pierwszego pytania wyraził zaniepokojenie, tym kto dziś otrzymuje 

tytułu magistra inżyniera. Posiadający taki dyplom są chyba gwarancją jakości i znajomości 

przepisów prawa. Organizacja ruchu jest przecież weryfikowana, m.in. przez policję  

i przedstawicieli Starosty. Dlatego jest zaskoczony wypowiedzią Pana radnego, byłego 

policjanta, który twierdzi, że to oznakowanie jest złe, ale polega na fachowości tych osób.  

Wyłaniani są przecież w trybie przetargu nieograniczonego. Zgodził się z tym, że skoro droga 

jest oznakowana, jako przejazd dla rowerzystów, to piesi nie powinni się nią poruszad. 

 Budowa drogi północnej była możliwa dzięki środkom zewnętrznym, które były 

przeznaczone w formule: „Zaprojektuj i wybuduj”. Chcieliśmy jeszcze jedno rondo, ale nie 

starczyło już na to pieniędzy, gdyż budowa wiązałaby się z koniecznością wyburzenia 

budynku, a co za tym idzie z jego wykupem. Z powodu braku środków zabrakło również 

chodnika. Pewien pomysł rodził się po stronie Wydziału Inwestycji, ale o tym powie może 

Pan Naczelnik K. Jaros.  

 Jeśli chodzi o serwisowanie kamer monitoringu, to jak każdy sprzęt wymaga 

konserwacji. Umowa na serwisowanie monitoringu będzie podpisana w najbliższy 

poniedziałek. 
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 KRZYSZTOF JAROS Naczelnik Wydziału Inwestycji 

 Przyznał, że odcinku od ul. Kopernika do drogi krajowej nr 7 nie ma chodnika dla 

pieszych. Po prawej stronie jest utwardzone pobocze i rów odwodnieniowy, a po lewej 

stronie jest ścieżka rowerowa. Prowadząc inwestycję w formie: „Zaprojektuj – wybuduj” 

zamawiający nie miał do kooca pełnej kontroli, gdyż wykonawca musiał się liczyd z kosztami. 

Poinformował, że na tej inwestycji nie ma żadnych oszczędności. Wszystko, co można było 

zaprojektowad zostało zrobione.  

 Uznaliśmy, że głównym kierunkiem, który będzie odbywał się ruch pieszy to odcinek 

od centrum miasta do dzielnicy przemysłowej. Droga nie jest przeznaczona do ruchu dla 

pojazdów ciężkich, mają z niej korzystad głównie samochody osobowe, jako alternatywa 

drogo do dzielnicy przemysłowej. Na odcinku od ul. Kopernika w kierunku dzielnicy 

przemysłowej są chodniki. 

 Poinformował, że równolegle powstaje projekt, który dotyczy budowy kilku 

kilometrów ścieżek spacerowych i rowerowych na trenie lasu mławskiego. Już wkrótce 

można będzie przejśd w kierunku do drogi krajowej nr 7  duktami leśnym, które będą 

równoległe do Alei. 

 

 Radny STANISŁAW GORCZEWSKI 

 Jest zdziwiony takimi argumentami. Bardzo wiele osób już dziś porusza się tą drogą. 

Są to piesi, rowerzyści o osoby jeżdżące na rolkach. Uważa, że chodnik na tym odcinku jest 

konieczny. 

 

 KRZYSZTOF JAROS Naczelnik Wydziału Inwestycji 

 Powtórzył, że ruch pieszy w kierunku drogi krajowej nr 7 powinien się odbywad 

duktami leśnymi, które wkrótce będą przygotowane.  

 Odniósł się do oznakowania: wszystkie znaki zostały ustawione zgodnie z przepisami. 

Jedyna zmiana jak nastąpi w oznakowaniu będzie dotyczyła odcinka na długości ok. 20 m  

od ronda przy ul. Kopernika do przejścia dla pieszych z zainstalowaną sygnalizacją świetlną. 

Ten odcinek ścieżki rowerowej od strony lasu będzie zmieniony i dopuszczony na nim 

zostanie również ruch pieszy. 
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 Burmistrz Miasta SŁAWOMIR KOWALEWSKI 

 Jeszcze raz wyjaśnił, że powstanie tej drogi przyczyni się do poprawy stanu 

bezpieczeostwa w tym rejonie. Była to bardzo droga inwestycja i na chodnik o którym Pan 

radny cały czas mówi po prostu nie starczyło pieniędzy. Ale to nie znaczy, że nie zależy nam 

na bezpieczeostwie pieszych. Dlatego właśnie budowany jest chodnik w ul. Kopernika, żeby 

można było poruszad się swobodnie w kierunku obwodnicy północnej. Poinformował 

również, że będzie wnioskował o ustawienie znaku postoju na ul. Kopernika, żeby ruch 

odbywał się płynnie.  

 Wyjaśnił, że w celu poprawy bezpieczeostwa na skrzyżowaniu Alei Marszałkowskiej  

z ul. Studzieniec zainstalowane zostały podwyższone przejścia dla pieszych. To spowoduje,  

że kierowcy będą musieli zwolnid zbliżając się do tego skrzyżowania.  

 

 Radny MAREK KIEŁBIOSKI 

 Zapytał o system monitoringu: czy przy jego użyciu możemy zwalczad piratów 

drogowych? Uważa, że kamery monitoringu łatwo mogą to zarejestrowad. Czy może ktoś się 

tym już zainteresował, a może któryś z piratów został ukarany?  

 Zapytał czy plakaty wyborcze, które w ostatnich dniach pojawiły się na łaocuchach 

usytuowanych na zakrętach głównych ulic są wywieszone w oparciu o zgodę? Czy jest 

zawarta umowa w tej sprawie? 

 

 MAREK WYSOCKI Komendant Straży Miejskiej 

 Odpowiadając na pierwsze pytanie poinformował, że ma wiedzy w tym temacie,  

a zainteresuje się tym tematem. Jeśli takie przypadki miały miejsce, to wyjaśnieniem tego 

zajmuje się policja.  

 Poinformował, że ogłoszenia wyborcze mogą byd umieszczane w dwojaki sposób. Po 

pierwsze, aby ogłoszenie mogło byd powieszone na jakimkolwiek  obiekcie musi byd zgoda 

zarządzającego tym obiektem. Po drugie, jeżeli ogłoszenie jest powieszone w sposób 

zagrażający bezpieczeostwu, to wówczas jest możliwośd natychmiastowego zdjęcia takiego 

ogłoszenia przez służby, takie jak policja czy straż. 

 W dniu dzisiejszym rozmawiał telefonicznie z pełnomocnikiem kandydata, którego 

ogłoszenia pojawiły się na łaocuchach i poinformował ją, że musi dopełnid wszelkich 

formalności z tym związanych, gdyż nie zostało to zgłoszone do zarządzającego tymi 

terenami i taka zgoda nie została wydana. Pełnomocnik ma dopełnid wszelkich formalności  

i zgłosid się do Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska 
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Urzędu Miasta w celu uzyskania pozwolenia na powieszenie ogłoszeo. Ponadto pełnomocnik 

została poinformowana, że ogłoszenia,  które zostały powieszone, a nie ma na nie zgody 

powinny zostad usunięte w trybie natychmiastowym.  

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poinformował, że w materiałach na dzisiejszą sesję Paostwo radni otrzymaliście 

skargę Pani Kingi Piątkowskiej, reprezentowanej przez pełnomocnika Artura Brzezioskiego, 

właściciela Kancelarii  Prawniczej na niedopełnienie obowiązków przez Burmistrza Miasta 

Mława. W tej sprawie toczy się postępowanie przed Sądem Rejonowym w Mławie dotyczące 

nakazania pozwanej Kindze Piątkowskiej opróżnienia lokalu. W związku z tym poinformował, 

że wysłał pismo do pełnomocnika tej Pani, które odczytał. 

 Kopia pism, jakie złożyła Pani Kinga Piątkowska oraz kopia pisma, jakie zostało 

odczytane stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 TOMASZ CHODUBSKI Przewodniczący Osiedla Nr 5 Kościuszki 

  Jest to czas, kiedy Zarządy Osiedli przedkładają wnioski w sprawie budżetu. Zarząd 

Osiedla Kościuszki też taki wniosek przedłoży. Poruszył temat bezpieczeostwa dzieci, a jak 

dziś słyszeliśmy pewne sprawy są trudne do rozwiązania, jak chodby przejazd na Wólce, które 

wymagają współdziałania z innymi organami. Poinformował, że na ul. Skrzyżowaniu  

ul. Słowackiego z ul. Krasioskiego jest ważne przejście dotyczące szlaku komunikacyjnego,  

z jednej strony żłobka, przedszkola i szkół katolickich, a z drugiej szkoły specjalnej. Powstała 

tam taka sytuacja, że na tym skrzyżowaniu brakuje 15 metrów chodnika, a naprzeciw 

przejścia znajduje się oznaczenie ul. Krasioskiego i trudno tam przejśd. Poprosił o wykonanie 

tego odcinka chodnika. 

 Poinformował, że od pewnego czasu zgłaszają się do niego rodzice dzieci w wieku 

przedszkolnym. Wprowadzone przez Radę Miasta uchwałą w maju br. rozwiązania dotyczące 

opłat za przedszkole wprowadziły pewne utrudnienia. Zarząd Osiedla reagując na uwagi 

rodziców w tej sprawie przygotował wniosek do Paostwa radnych, aby zająd się tą sprawą.  

 Odczytał wniosek w sprawie zmian w uchwale Rady Miasta z dnia 11 maja 2011r.  

w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Mława. Zarząd Osiedla Nr 5 Kościuszki na posiedzeniu w dniu  

24 września 2011r. na podstawie Statutu jednostki pomocniczej Miasta Mława Osiedle  

Nr 5 Kościuszki § 22  ust. 2 pkt 3 przyjął postulaty mieszkaoców i wnosi o dokonanie  

w tej uchwale następujących zmian: 
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- obniżenie stawki opłat za usługi opiekuoczo-wychowawcze wykraczające poza podstawę 

programową wychowania przedszkolnego; 

- wprowadzenie zniżek dla rodzin mających więcej niż jedno dziecko w przedszkolu; 

- naliczanie opłat za każdy rozpoczęty kwadrans korzystania dziecka z płatnych godzin  

w przedszkolach, a nie za rozpoczętą godzinę; 

- zaprzestanie naliczania opłat od 7.30 do 8.00 i od 13.00 do 13.30 ; 

- zniesienie konieczności składania przez rodziców deklaracji o liczbie godzin pobytu dzieci  

w przedszkolu ponad czas realizacji podstawy programowej; 

- zniesienie pobierania podwójnych opłat za godziny płatne i trwające w tym samym czasie 

zajęcia dodatkowe. 

 Uzasadniając  stwierdził, że na władzach miasta ciąży ustawowy obowiązek 

wprowadzenia polityki prorodzinnej a realnych działao oczekują mieszkaocy. Prowadzenie 

przedszkoli jest zadaniem własnym gminy i nie zwalnia jej od tego brak wyodrębnionych 

subwencji z budżetu paostwa. Przyjęte w maju br. przez Radę Miasta założenia negatywnie 

zweryfikowała wrześniowa praktyka. Zachęca to do wprowadzenia rozwiązao 

korzystniejszych dla mławskich rodzin. Obecny system naliczania opłat uderza w rodziny 

najbardziej potrzebujące pomocy, rodziców najmniej zarabiających, przebywających wiele 

godzin w pracy i mających więcej niż jedno dziecko w przedszkolu. Rodzice powinni mied 

możliwośd swobodnego przyprowadzenia dziecka do przedszkola przed rozpoczęciem zajęd  

i podobnie odebrania go po ich zakooczeniu. Błędem jest pobieranie podwójnych opłat  

za płatne godziny, za trwające w tym samym czasie godziny dodatkowe. Obecne rozwiązania 

spowodowały, że gmina znacząco zmniejszyła pomoc opiekuoczo-wychowawczą  

dla najbardziej potrzebujących mławskich rodzin.  

 Wprowadzone rozwiązania spowodowały, że rodzice zmuszeni są zabierad wcześniej  

z przedszkola, a baza przedszkola jest mniej wykorzystywana.  

 Poprosił o zainteresowanie się tą sprawą.  

 

 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Zapytał, czy Pan Przewodniczący złożył to na piśmie? 

 

 TOMASZ CHODUBSKI Przewodniczący Osiedla Nr 5 Kościuszki 

 Poinformował, że wniosek ten złoży. 
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 Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

 Poinformował, że lepiej byłoby, gdyby miało to inną kolejnośd. 

 Uważa, że wiele sytuacji w tej sprawie Pan Naczelnik już wyjaśnił, a które Pan 

poruszył w swojej wypowiedzi.  

 

Ad pkt 26. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji  

Przewodniczący Rady Miasta KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

zakooczył obrady X sesji  o godz. 17.30 słowami : 

 

„Z A M Y K A M   O B R A D Y   X  S E S J I  R A D Y  M I A S T A” 

 

                                Przewodniczący Rady Miasta 

                    inż. Krzysztof Wasiłowski 

P r o t o k o l a n t:  

Dorota Hanna Majewska 

     

 

 

 

 

 

 

 

 


